
 

 

 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning Protokoll 

Sida 1 (6) 

2022-12-08 

Avdelningen för äldreomsorg 

Skarpnäcks stadsdelsförvaltning 

Administrativa avdelningen 

 

Björkhagsplan 6 

12117 Johanneshov 

Telefon 0850815000 

skarpnack@stockholm.se 

stockholm.se 

 

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 
pensionärsråd   

Närvarande:  
  

Ledamöter: 

Leif Johansson (PRO), ordförande 

Clarence Kopparberg (SPF), vice ordförande 

Elisabet Larsson (PRO) 

Leif Karlsson (PRO) 

 

Ersättare: 

Lennart Nordh (PRO) 

Liisa Hyvönen (PRO)  

Leena Machakaire (SPF) 

 

Frånvarande: 

Sussie Hellsten (PRO) 

Inger Blomqvist (PRO) 

Liisa Korkeakoski (SPF) 

 

Tjänstepersoner:  

Susanne Hollander, t.f. avdelningschef äldreomsorgen 

Emma King, nämndsekreterare 

 

Tidpunkt: 

2022-12-08, kl. 09:33 – 11:08 

Plats: 

Björkhagsplan 6 

 

 

 

 

 

 

 



 

 

 

 Protokoll 

Sida 2 (6)  

Protokoll från Skarpnäcks stadsdelsnämnds 

pensionärsråd 

 

 

 

1. Mötets öppnande 

Mötet öppnas.  

 

2. Fastställande av dagordning  

Föreslagen dagordning fastställs.  

 

3. Val av justerare 
Clarence Kopparberg och Leif Johansson.  

 

4. Föregående protokoll 

Rådet godkänner förgående protokoll.  

 

5. Förvaltningen rapporterar 

T.f avdelningschef Susanne Hollander inledde med att berätta att 

avdelningschefstjänsten för äldreomsorgen ligger ute och att 

intervjuerna nu är igång med många bra kandidater. Vidare 

berättade hon att hon själv inte sökt tjänsten. Hon meddelade att 

Karin Bülow inte heller är aktuell för denna tjänst då hon kommer 

fortsätta som stadsdelsdirektör. Rådet uttryckte sin positiva 

inställning till att Karin ska fortsätta. Vidare förklarade Susanne att 

kommunfullmäktige måste klubba beskedet den 5e januari för att 

det ska bli ett officiellt beslut.  

 

Susanne informerade att Skarpnäcks julmarknad kommer äga rum 

den 17e december och detta år kommer den kallas ”tillsammans för 

Skarpnäck”, detta för att framhäva ”vi” känslan i stadsdelen. Hon 

meddelade att detta äger rum i Skarpnäcks kulturhus mellan 11-15.  

 

Vidare meddelade hon att en ny säkerhetssamordnare är tillsatt efter 

Sanna Halfdan. Som börjar i mars.  

 

Susanne lyfte sedan att Kvalitetsutmärkelsen varit och 

Bagarmossens förskola fick ett hedersutnämnande. Hon förklarade 

att både privata och kommunala verksamheter kan tävla i detta.   

 

Susanne informerade kring plogningen och rådet var överens om att 

som fotgängare är det fortsatt svårt att ta sig runt. Susanne berättade 

att södra Stockholm drabbades hårdast av snön och att 

entreprenörerna som sköter plogningen är upphandlade per område. 

Hon berättade att det innebär att när plogningen blev klar i norr så 

fick de inte hjälpa till i söder. Hon konstaterade bristerna i detta och 

att upphandlingarna måste ses över. En rådsmedlem lyfte förslaget 

att åberopa räddningstjänstlagen för att kunna göra undantag i 
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upphandlingarna. En annan rådsmedlem diskuterade huruvida 

staden bör se till möjligheten att ha egna resurser för detta. Susanne 

menade dock att det måste göras en bedömning och att avtalen 

framförallt måste ses över.  

 

Vidare berättade Susanne att äldreomsorgen rullar på och det sker 

en omorganisering då en av cheferna slutar. Hon diskuterade även 

att vi inte har kommit upp i antal boendeplatser från innan 

pandemin i relation till att timmarna för hemtjänsten inte heller 

ökat. Rådet förde en diskussion vad detta kan bero på, huruvida det 

är en pandemi effekt, viljefråga eller om behovet inte finns.  

 

Susanne avlutade med att berätta att det är Skarpnäcks tur att 

anordna stadsdelskampen och att vi återkommer med mer 

information om detta.  

 

 

6. Frågor inför nämndsammanträdet 15 december 2022 

 

§7 Idéburet offentligt partnerskap mellan Skarpnäcks 

stadsdelsnämnd och Miljöverkstan Flaten 

Rådet ställde sig positiva till detta samarbete.   

 

§8 Idéburet offentligt partnerskap mellan Skarpnäcks 

stadsdelsnämnd och Flatens bastuförening 

Rådet ställde sig positiva till detta men lyfte också vikten av att 

bastun ska finnas tillgänglig för allmänheten och menade att utifrån 

vad man kan se just nu ges inte allmänheten så stort utrymme. De 

påpekade problematiken i fall det blir en internklubb.   

 

§9 Val av Skarpnäcks stadsdelsnämnds pensionärsråd 

2023 

Rådet har inga synpunkter.  

 

§10 Skarpnäcks stadsdelsnämnds sammanträdestider 

för år 2023 

Rådet har inga synpunkter.  

 

§11 Beslut och anmälan om nedskrivning och 

avskrivning av osäker fordran 2022 

Rådet diskuterade fakturorna för äldreomsorgen som inte är betalda 

och undrade hur det går upp i så höga belopp. Susanne förklarade 

att det kan snabbt gå upp för ett boende och gav dödsbo som 

exempel på något som kan avskrivas. Hon förklarade även att 

totalbeloppen är en liten procent i förhållande till verksamheten. 
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§12 Skyltar i parker 

(Svar på medborgarförslag) 

Susanne berättade att förslaget nu är att man ska sätta ut större 

skyltar/kartor där information kring växterna finns. Rådet tillade att 

det vore bra i fall även träd sorter ingick i detta just i utbildnings 

syfte.  

 

§13 Skejtpark i stadsdelsområdet 

(Svar på medborgarförslag) 

Rådet diskuterade den existerande skejtbanan i kaninparken. Vidare 

uttryckte de förståelse för att detta inte är aktuellt.  

 

§14 Ej verkställda beslut 2022 

En rådsmedlem ställde frågan kring IVO och hur det fungerar i 

praktiken med granskningar. Susanne berättade att det är vi själva 

som rapporterar till IVO och att alla verksamheter har rutiner på att 

rapportera ej verkställda beslut. Vidare diskuterades att 20 ej 

verkställda beslut är lite generellt. Susanne berättade även att vi har 

mindre nu då inte beslut släpar efter på grund av pandemin längre. 

 

§15 Planärende på samråd Riksskattmästaren 18 och 52 

(Svar på remiss S-Dp 2022-00234, från 

Stadsbyggnadsnämnden) 

Rådet diskuterade mängden resurser och tid som lagts ned på dessa 

radhus och vad det möjligen beror på. Rådet lyfte fram om det är så 

att just detta område är av extra intresse.  

 

§16 Utredning om bevarande och gallring av information 

i löne- och personaladministrativ verksamhet i 

Stockholms stad 

(Svar på kontorsremiss från stadsarkivet) 

Rådet har inga synpunkter.  

 

§17 Förslag till upphävande av föreskrifter om 

bedömning om en hälso- och sjukvårdsåtgärd kan 

utföras som egenvård 

(Kontorsyttrande som svar på remiss från 

kommunstyrelsen (KS 2022/1116)) 

Susanne förklarade att det ska komma en lag kring egenvård. Men 

att social styrelsen fortfarande kommer ge stöd i form av att hjälpa 

till med hur detta ska tolkas. Vidare förklarade hon innebörden av 

egenvård, när en individ har eget ansvar för medicinen men behöver 

hjälp med själva utförandet. Rådet frågade huruvida detta skulle 

påverka äldrelagen, Susanne meddelade att det inte kommer göra 

det. 
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§18 Månadsrapport 

Rådet var överens om att det ser bra ut men ställde sig undrande till 

kostnadsökningarna nästa år som inte kommer ha täckning i 

budgeten. Susanne berättade att detta är en pågående planering; 

budget, målen och verksamheterna måste samordnas. Hon påpekade 

att trots det stora jobbet detta innebär så har vi en bra grund och 

sammanhållning i vår organisation för denna planering.  

 

Rådet diskuterade hur det går ihop att vi inte kommit upp i platser 

för särskilt boende samtidigt som behovet av hemtjänsten inte heller 

ökat. Alla var överens om vikten att denna fråga lyfts fram.  

 

Susanne lyfte förebyggande arbete, hur viktigt det är att vi får in 

folks önskemål samt kommer ut med information om våra 

verksamheter. Hon talade om olika sätt verksamheten ska uppnå 

detta, och vände sig även till rådet och menade att alla medlemmar i 

rådet ger oss en bra möjlighet att nå ut till de äldre. Samt få in deras 

behov. 

 

Vidare fördes en diskussion om olika typer av boenden och bristen 

på utbud för äldreboenden för friska personer togs upp. Susanne 

berättade i dessa typer av frågor kollar man på hela Stockholm stad 

och kartlägger behov därifrån. Susanne lyfte diskussionen som varit 

kring mellan-boenden och att vi måste se över vad det är som 

faktiskt behövs. Hon utvecklade detta med att ta upp faktumet att 

det finns många som inte vill flytta till boenden och i fall man 

snarare borde belysa frågan kring att bygga in mer service i folks 

hem. Rådet lyfte att detta även kan bli en fråga angående en 

individs ekonomi och instämde i att det finns en vilja och behov i 

att få bostadsanpassning för att slippa flytta. En rådsmedlem lyfte 

att information kring detta måste nå ut till medborgare då det finns 

mycket hjälpmedel men folk vet inte vart dem ska vända sig.  

 

§19 Inkomna och utgående skrivelser från medborgare, 

remisser m.m. enligt lista  

Rådet har inga synpunkter.  

 

§20 Inkomna medborgarförslag enligt lista  

Rådet undrade angående processen för medborgarförslaget om 

solpanelerna. Susanne förklarade att förslaget läggs fram till 

nämnden nu som kommer hänvisa förvaltningen att svara på detta.  
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7. Rapporter 

Rådsmedlem berättade att han varit på regionens informationsträff 

och fått med sig att läget är oförändrat och det inte finns en särskild 

oro för smittspridning.  

 

Rådet ställde en fråga angående bidrag till ideella organisationer 

och huruvida förvaltningen börjat sin hantering av detta. Susanne 

meddelade att föreningsbidragen inte delats ut ännu. En fråga 

uppkom när blanketter för redovisning kommer. Susanne svarade 

att hon ska kolla med ansvarig och återkomma. 

 

En rådsmedlem ställde en fråga kring redovisning av enskildas 

privata medel inom äldreomsorgen och hur det fungerar med 

personal och brukares kontokort. Då försäkring inte gäller och 

banken ersätter inte om något händer när personen frivilligt gett 

över sitt kort till annan. Vilket alla brukare inte är medvetna om. 

Susanne svarade att personalen ska vara väl medvetna om detta. 

Vidare fördes en diskussion kring hur det fungerar när personal 

förvarar brukares pengar och hur processen ser ut om något händer.   

 

En rådsmedlem ställde frågan vad minimum beloppet är för en 

individ som bor på boende, vad denne måste få ha kvar till privat 

förfogande efter att alla avgifter dragits. Susanne förklarade att detta 

ser väldigt olika ut och att varje år räknas detta ut beroende på de 

aktuella priserna för mat etc. Vidare meddelade hon att denna 

information går även att hitta på Stockholm stads hemsida för 

äldreomsorg.  

 

Övriga frågor- *balanslistan. 

Inga övriga frågor.  

 

Justeras via e-post: 

 

Clarence Kopparberg 

 

Leif Johansson  

 

Sekreterare Emma King 

 

 

 


